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Javult a közbiztonság 
MUNKATÁRSUNKTÓI 
- Az utóbbi egy évtizedben jelentősen 
javult Szeged közbiztonsága - közölte 
tegnap Botka László, Szeged polgár-
mestere, miután megbeszélést folyta-
tott Takács Albert igazságügyi és ren-
dészeti miniszterrel. Botka László sze-
rint a Tisza-parti város korábban az 
ország legfertőzöttebbjei közé tarto-
zott, de mára a biztonságosabb tele-
pülések közé került. Arra kérte a mi-
nisztert járjon közbe, hogy a Csongrád 
Megyei Bíróság Széchenyi téri épülete 
minél hamarabb kerüljön felújításra. 

- Meg kell változtatni a gyülekezé-

si törvényt - nyilatkozta lapunk kér-
désére Takács Albert. A rendészeti 
minisztert több kérdés is foglalkoz-
tat ja: például a gyülekezés időtarta-
ma, hogy ugyanazon a helyen le-
het-e demonstráció és el lendemonst-
ráció, valamint az, hogy mikor bé-
kés és mikor békétlen egy gyüleke-
zés. Mint a héten megír tuk: Géczi Jó-
zsef Alajos MSZP-s képviselő a szo-
cialista poli t ikusokat ért fenyegeté-
sek miatt azt javasolta, szigorítsák 
meg a gyülekezési törvényt , hogy 
például ne lehessen képviselők háza 
előtt demonst rác iókat ta r tam. 

EGYÜTT TANULNAK A CIGÁNY ÉS N E M CIGÁNY GYEREKEK TÖBB ISKOLÁBAN IS 

Késik az integrált 
oktatásért járó pénz 

SZÜNET AZ ALSÓVÁROSI ÁLTALÁNOS ISKOLÁBAN. A56 DIÁK KÖZÜL 5<t HALMOZOTTAN HÁTRÁNYOS HELYZETŰ 

Egy fillért sem láttak még a hátrányos helyzetűek integrált oktatásáért g y e r -
m e k e n k é n t járó 61 ezer 500 forintból a p r o g r a m h o z kapcsolódó szegedi isko-
lák. Ugyanakkor egy országos felmérés szerint sok i n t é z m é n y csak a k ü l ö n -
p é n z miatt m o n d j a magáról, hogy a l k a l m a z z a a m ó d s z e r t és n e m a z é r t , 
hogy segítsen e g y ü t t t a n u l n i roma és n e m roma gyerekeknek. 

ÚJSZÁSZi H O N A 
- Szinte minden szegedi önkormány-
zati iskolában tanítanak roma gyere-
keket is. De a halmozottan hátrányos 
helyzetű diákok aránya különböző -
emlékeztet Káté Mónika. A Szegedi Ci-
gány Oktatási Egyesület elnöke szerint 
például a volt Kolozsvári téri iskolába 
járt cigány gyerekek tanításának sike-
re múlik azon, hogy milyen a diák tu-
dásszintje és mekkora létszámú osz-
tályba került. A szakember most ké-
szül arra, hogy az integrált oktatás ed-
digi szegedi tapasztalatait összegezze. 

A hátrányos helyzetű diákokkal va-
ló külön és kiemelt foglalkozás helyett 
az ilyen tanulók integrált oktatását tá-
mogatja kiemelt normatívával az ál-
lam. A jelenleg gyermekenként 61 ezer 
500 forint többletpénzzel is ösztönzött 

szemléletváltás a szegedi közoktatást 
is érinti. Tavaly megszüntették a szeg-
regációt, vagyis bezárták a zömében 
cigány gyerekeket oktató Kolozsvári 
téri Móra Ferenc Általános Iskolát. Az 

ottani 129, jórészt halmozottan hátrá-
nyos helyzetű cigány diákot múlt év 
szeptemberétől a város 11 önkormány-
zati iskolájában oktatják a nem roma 
tanulókkal együtt, vagyis integráltan. 
A program része az is, hogy összesen 
tizenkét mentortanár segíti az iskola-
váltó diákok beilleszkedését. 

- Két mentor tanárunknak nagyon 
sok munkája akad: főleg a felsős ci-
gány gyerekek felzárkóztatását, illetve 
beilleszkedésüket segítik - összegzi az 
elmúlt négy hónap tapasztalatait Ti-
bai József. Az Alsóvárosi Általános Is-
kola igazgatója szerint az alsós cigány 
tanulók beilleszkedése szinte zökke-
nőmentes, ugyanakkor a felsőbb éve-
sek nehezen barátkoznak, például a 
szünetekben csak egymás társaságát 
keresik a volt mórások. 

Az alsóvárosi iskola 456 diákja kö-
zül összesen 54 halmozottan hátrá-
nyos körülmények közül érkezik a su-
liba, közülük 22-en tavaly ilyenkor 
még a Kolozsvári téren tanultak. Integ-

F o t ó : K a r n o k Csaba 

8 5 HÚSZBÓL TIZENÖT. Míg az előző 
tanévben csakis a kiskundorozs-
mai Orczy-iskolában foglalkoztak 
együtt a roma és nem roma gyere-
kekkel, most húsz szegedi önkor-
mányzati általános iskola közül ti-
zenöt csatlakozott az integrációs 
programhoz. A halmozottan hátrá-
nyos helyzetű gyerekek képzéséért 
járó többletpénz az adategyeztetés 
után megérkezik az intézményekhez 
- tudtuk meg Kardos Jánostól. A 
polgármesteri hivatal oktatási irodá-
jának vezetője elmondta: a volt Ko-
lozsvári téri intézményből elkerült 
diákok mindegyike ruhaadomány-
ban is részesült, miközben 60 diák 
annyira távol lakik új iskolájától, 
hogy nekik tömegközlekedési jár-
művekre szóló bérletet is vásároltak. 

rált oktatásuk pénz- és energiaigé-
nyes. Itt a tanárok differenciált mód-
szerrel oktatnak minden órán és osz-
tályban, ami - többek között - külön 
készülést igényel a pedagógustól, to-
vábbá eddig közel tízezer eltérő fel-
adatlapot sokszorosítottak, fénymáso-
lással. Ennek árát ugyanúgy nem kap-
ta meg az iskola, mint például az öt fő-
iskolás mentor által szervezett, az in-
tegrációt szolgáló kézmüves-foglalko-
záson fölhasznált anyagokra és egyéb 
programokra elköltött pénzt. Ugyanis 
- információnk szerint adategyeztetési 
probléma miatt - a minisztérium kése-
delmesen utalta a hátrányos helyzetű 
diákok integrált oktatásáért járó kü-
lönpénzt a szegedi önkormányzatnak. 

T o v á b b i f o t ó k a t é m á r ó l a z i n t e r n e t e n : 

delmagyar m -

S Kutató kontra igazgató 
A halmozottan hátrányos, jórészt cigány gyerekek integrált oktatásáról 2005-ben 
készült országos felmérést végző egyik szociológus, Németh Szilvia szerint vannak 
olyan intézmények, ahol csak azért folyik integrált oktatás, mert így megkapják a 
g y e r e k e k u t á n j á r ó f e j k v ó t á t . Szerinte e l ő f o r d u l , h o g y e r ő f o r r á s k é n t p r ó b á l j á k 
hasznosítani a szegregációt, hiszen több pénzhez jutnak, ha minél több hátrányos 
helyzetű diákot oktatnak. Ezt cáfolja a szegedi alsóvárosi iskola igazgatója: Tibai 
József úgy véli, a befektetett munkát és a költségeket nem fedezi a fejkvótának 
nevezett különpénz. 

Kicsiny zsákmány jutott 
a posta rablónak 
Minimális összeget sikerült csak 
magával v i n n i e a n n a k a z ismeretlen 
f é r f i n a k , aki szerdán d é l u t á n zárás 
előtt rabolta ki a Csongrádi s u g á r -
ú t i , 12-es p o s t a h i v a t a l t . A b ű n ö z ő 
f e g y v e r n e k látszó tárggyal k é n y s z e -
rítette a z a l k a l m a z o t t a t a bevétel 
átadására. 

KUNSTÁR CSABA 
Információink szerint a Csongrádi 
sugárút és a Rókusi körút sarkán lé-
vő 12-es postahivatalt rabolta ki szer-
dán délután egy ismeretlen férfi. 
Mint már megírtuk, az elkövető zá-
rás előtt érkezett a postára. Az alkal-
mazottat egy fegyvernek látszó 
tárggyal kényszerítette a bevétel át-
adására , ezért a postáskisasszony 
minden ellenkezés nélkül á tadta a 
rablónak a pénzt, aki sietősen távo-
zott a helyszínről. 

Tomecskó Tamás, a Magyar Posta 
szóvivője közölte: a posta és a rendőr-
ség megállapodást kötött egymással, 
miszerint a nyomozás érdekében csak 
a rendörök nyilatkozhatnak. 

- A Szegedi Rendőrkapitányság 
rablás bűntett elkövetésének a lapos 
gyanúja miatt indított nyomozást -
nyilatkozta Tuczakov Szilvána. A 
rendőrségi szóvivő hozzátette: a 
nyomozás érdekében nem adhat bő-

vebb felvilágosítást, csak annyit , 
hogy kollégái nagy erőkkel keresik 
az elkövetőt. 

Információink szerint a postarabló 
minimális összeget vitt el a hivatal-
ból. A helyiségben biztonsági kame-
ra van, így az elkövetőről felvételek 
is készültek. A rablás idején nem 
volt biztonsági őr a hivatalban, így 
az elkövető minden akadály nélkül 
végre tudta haj tani tettét. Az elköve-
tés módja és a rablás időzítése arra 
enged következtetni, hogy a tettes 
teljesen amatőr. 

A postásokat rendszeresen oktat-
ják, hogy az élet fontosabb, mint a 
pénz. Ha támadás éri őket, akkor el-
lenkezés nélkül át kell adniuk a náluk 
lévő összeget. így a postai alkalmazott 
- a rablás idején - teljesen szabálysze-
rűen járt el, amikor kiadta az aznapi 
sovány bevételt. 

Szegeden legutóbb a ki lencvenes 
évek elején követtek el postarablást 
a József Attila sugárúton, az azóta 
már megszűnt h a t o s hivata lban. A 
Magyar Posta szóvivője e lmondta , 
egyre csökken a hivatalok, pénz-
szállítók és kézbesítők ellen elköve-
tett rablások száma. Tomecskó Ta-
más szerint ennek oka, hogy a rend-
őrséggel jó kapcsolatot alakított ki a 
Magyar Posta. 

• LEGUTÓBB A KILENCVENES ÉVEK ELEJÉN VOLT POSTARABLÁS SZEGEDEN F o t ó : K a r n o k Csaba 

Szegedi küldöttség romániai balesete KONFERENCIATÉMA: ÜGYÉSZSÉG ÉS JÖVŐKÉP 

Jogászok nyitják a báli szezont 
E g y h i v a t a l o s ú t r ó l , S e p s i s z e n t -
g y ö r g y r ő l h a z a f e l é t a r t ó h é t t a g ú 
s z e g e d i k ü l d ö t t s é g is s z e n v e d ő j e 
v o l t a n n a k a c s ü t ö r t ö k i k ö z ú t i 
b a l e s e t n e k , a m e l y b e n egy Dacia 
r o h a n t bele a delegáció e g y i k 
v é t l e n S u b a r u j á b a . A Dacia r o m á n 
á l l a m p o l g á r s á g ú utasa s z ö r n y e t -
h a l t , s o f ő r j e é l e t v e s z é l y e s e n 
m e g s é r ü l t . A s z e g e d i e k n e k n e m 
esett b a j u k . 

HORVÁTH LEVENTE 
A szegedi Euromenedzser Tanácsadó 
és Képzési Központ elnök-vezérigaz-
gatója, Szügyi György a munkatár -
saival és a családtagjaival csütörtö-
kön a déli ó rákban éppen hazafelé 
tartott Sepsiszentgyörgyről - csapat-

építés és sikerorientáltság témakör-
ben tartot tak képzést amikor a 
Brassó megyei Szászhermány köze-
lében közúti balesetet szenvedtek. 

A magyar delegáció tagjai nem sé-
rültek meg, ellenben a beléjük rohant 
gépkocsi egy fának csapódott, román 
állampolgárságú sofőrje és utasa kizu-
hant a kocsiból, az anyósülésen utazó 
18 esztendős fiatalember szörnyethalt, 
míg a sofőrt életveszélyes sérülések-
kel a brassói kórházba szállították. 

- Mindössze húsz perce haladhattunk 
a két Subaruval Szeben irányába, ami-
kor a baleset történt. Én mentem elől, a 
mögöttem lévő autót a fiam, a cég infor-
matikai vezetője vezette. A kétszer két 
sávos út belső sávjában 80-90 kilomé-
ter per órás sebességet tartottunk, ami-

kor teljesen váratlanul besodródott 
elénk egy Dacia a szemközti forgalom-
ból. Kivédhetetlen helyzet volt, elkerül-
hetetlennek tűnt a karambol - emléke-
zett vissza az ütközésre a férfi. 

Szügyi György hozzátette: korábban 
soha nem volt balesete, pedig már 
800-900 ezer kilométert vezetett éle-
tében. Sepsiszentgyörgyre 12 éve jár-
nak, így jól ismerték az utat. A Suba-
ruban kinyíltak a légzsákok és az uta-
sok biztonsági öve is be volt kapcsol-
va, ennek is köszönhető, hogy közü-
lük senki sem sérült meg. 

A héttagú magyar delegáció tegnap 
késő délután érkezett vissza Szegedre, 
miután a Kovászna megyei önkor-
mányzat biztosított a számukra egy 
kisbuszt, sofőrrel. 

H a g y o m á n y o s a n a j o g á s z o k nyitják 
Szegeden a báli s z e z o n t : a z idén 
egy h é t m ú l v a t a r t j á k a bált - e l ő t -
te t u d o m á n y o s előadás lesz a z 
ügyészségről. 

A Magyar Jogász Egylet Csongrád me-
gyei szervezetének bevált hagyomá-
nya, hogy az év eleji bál napján tudo-
mányos ülést is rendeznek, amelyen az 
aktuálisnak ítélt jogi vagy szervezeti té-
mákat tárgyalják. Az idén egy hét múl-
va, január 18-án a Szegedi Akadémiai 
Bizottság Somogyi utcai székházában 
tartják meg a konferenciát, amelyen Az 
ügyészség alkotmányos helyzete és jö-
vőképe címmel dr. Kovács Tamás leg-

főbb ügyész tart előadást. A délelőtti 
programot este bál követi, a Tisza Szál-
ló termeiben. A jogászbálon hagyomá-
nyosan gazdag és ízletes az ételkínálat, 
amit ezúttal Szabó László biztosít, de 
ugyancsak jellemző az is, hogy szóra-
koztató a bál nyitó és zenei programja. 
A Szegedi Táncművészeti Iskola junior 
társastáncosai tartanak bemutatót az 
idén, a zenét a Cocobongo zenekar és 
Rácz József cigányzenekara szolgáltatja. 
A sztárvendég: Komár László. 

A jogászbálra január 17-éig lehet he-
lyet foglalni és jegyet venni a Csong-
rád Megyei Bíróság Széchenyi téri 
épületében, minden héten csütörtö-
kön és pénteken 13-tól 15 óráig. 


